
Trøjborg Fællesråd 

Bestyrelsesmøde onsdag den 22/2 2023 kl. 17-19 i Huset Trøjborg 

Til stede: Eva, Jane, Niels Christian, Olav, Svend, Synnøve, Thomas, Troels-Henrik 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

Niels Christian blev valgt til referent. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Den udsendte dagsorden blev godkendt med mindre tilføjelser. 

 

3. Referat fra møde den 18/1 og 30/1 2023 (konstituering) underskrives 

De to referater var godkendt skriftligt og blev underskrevet. 

 

4. Generalforsamlingen den 30/1 2023 

Der var lidt forskellig vurdering af stadsarkitektens indlæg, men enighed om, at 

en del af det var for indforstået, og at det ikke rigtig fik forholdt sig til Trøjborg 

som en del af Midtbyvisionen. Men det giver god mening med en eller anden form 

for oplæg udefra. Den egentlige generalforsamling forløb næsten for stille og 

roligt. Det skal vurderes, om formen kan tilpasses/ændres, så deltagerne 

aktiveres mere (Troels-Henrik laver oplæg til næste møde). 

 

Lige efter generalforsamlingen er der sendt påmindelse til medlemmerne om at 

betale kontingent for 2023. Påmindelsen indeholder en række grunde til, at 

medlemskab fortsat er vigtigt. 

 

5. Kontaktpersoner i udvalgene 

I 2022 har vi haft fem arbejdsgrupper, men bredden i aktiviteterne kan godt bære 

en anden opstilling, der måske kan få flere til at være aktive: 

• Det Grønne Hjørne (Eva) 

• Plukkehaven på Steen Billes Torv (Julie) 

• Køkkenhaven ved Skt. Johannes Kirke (Jane) 

• Trafik, parkering, belysning (Olav) 

• Kultur (Eva) 

• Idræt og motion (Synnøve) 

• Trøjborg som lokalsamfund (Niels Christian) 

• Kontakt til Aarhus Kommune (Niels Christian) 

 

”Trøjborg som lokalsamfund” hed tidligere ”Helhedsplan”. Kommunen vil i 

fremtiden kun lave lokalplaner i forbindelse med større byggerier, som det 

er vanskeligt at se muligheden for på Trøjborg, hvorfor behovet for en 

helhedsplan reduceres. Samtidig gør den kommende registrering af huse og 



miljøer opført efter 1940 samt arbejdet for trafikal fredeliggørelse og flere 

grønne områder og opholdssteder det mindre nødvendigt med en 

helhedsplan for Trøjborg. 

 

6. Markedsføring 

Spredningen af medlemmer på hele Trøjborg er vigtig, hvis der opstår byggesager 

eller andet, der skal reageres på. Den direkte kontakt til medlemmerne sker 

fortsat gennem mails til alle eller til særligt berørte/interesserede. Det skal 

overvejes, om der skal laves badge eller andet, der kan gøre opmærksom på 

fællesrådet. Vilkårene for betaling af kontingent med mobilepay undersøges 

(Troels-Henrik). 

 

Anvendelse af sociale medier, alene eller i samarbejde med andre aktører på 

Trøjborg, er vigtig for den bredere kontakt, blandt andet i forbindelse med events 

og arrangementer. Hjemmesiden skal som minimum opdateres/fornys, om 

nødvendigt med hjælp udefra (Julie undersøger). 

 

Flyeren fra 2022 skal fornys, blandt andet med det nye logo og med en opstilling 

af aktivitetsområderne som ovenfor – eventuelt med hjælp udefra (Julie 

undersøger). 

 

Det er et mål at få flere medlemmer. To medlemmer har henvendt sig for at 

diskutere, hvordan fællesrådet kan få flere medlemmer, og hvordan vi kan indgå i 

nye samarbejder (Niels Christian planlægger møder med de to medlemmer). 

 

7. Det Grønne Hjørne  

Positivt møde 31/1 med Teknik & Miljø om tilsagn om forskellige former for støtte 

og deltagelse i projektet. Tilsagn modtaget medio februar, og efterfølgende har 

Eva færdiggjort og sendt en ansøgning på en lille million kr. til Nordea-Fonden. 

Svar forventes om tre-fire måneder. Vigtigt i perioden af holde fast i det lokale 

engagement. 

 

8. Trafikal fredeliggørelse  

Trafikgruppen har prioriteret i den store liste fra Teknik & Miljø, der indeholder 

både anlægsinvesteringer og initiativer til egentlig fredeliggørelse. Teknik & 

Miljøs tilbagemelding med omkostninger forventes i løbet af foråret. 

 

9. Kommunen lige nu 

Positivt møde med Teknik & Miljø om Helhedsplan Randersvej. Trøjborg tages 

helt ud (på nær Lille Barnow-grunden), og udbygningsmulighederne øst og vest for 

Randersvej indskrænkes betydeligt og tydeliggøres i den reviderede plan. 

Fællesrådene på Christiansbjerg og Risvangen arbejder videre med det sidste. 

 

Den 6/2 var der formandsmøde mellem fællesrådene og Teknik & Miljø 

(rådmanden og ansatte i forvaltningen). Emnet var især borgerinddragelse og 



revision af samarbejdsaftalen mellem kommunen og fællesrådene, som vi må 

forvente først vil blive afsluttet i 2024. Rådmanden udtrykker fortsat stor 

interesse for at samarbejde med fællesrådene, men spørgsmålet om disses 

repræsentativitet blev endnu engang rejst – til stor utilfredshed og frustration 

blandt fællesrådene. 

 

Der er sendt ansøgning om støtte fra kommunen for 2023. Medlemskategorierne 

er oplyst med antal, men ikke med navne. 

 

Det er igen muligt at søge KlimaPuF-puljen, som fællesrådet tidligere har fået 

støtte fra. Ansøgningsfrist er 28/2. (Eva taler med Julie herom). 

 

10.  Netværk  

Møde i Midtbyforum den 21/2 om især formandsmødet, diskussionerne om 

grundlaget for Med Hjerte for Aarhus samt Planstrategi 2023. Midtbyforum 

besluttede at sende en henvendelse til borgmester og rådmand, der skulle påpege 

nogle problemer i den hidtidige proces samt lægge op til et borgermøde 

arrangeret af fællesrådene. - På mødet foreslog repræsentanten for Aarhus Ø, at 

den planlagte ændring af affaldshåndteringen blev stillet i bero, mens et 

alternativ (en Aalborg-model) blev nærmere undersøgt. Bestyrelsen tilsluttede sig 

en henvendelse herom til Byrådet. 

 

Med Hjerte for Aarhus diskuterede den 8/2 status for det grundlagspapir, der har 

været arbejdet med i mere end et år, og som i en lidt anden version lå bag 

indsatsen op til kommunalvalget i 2021. Baggrunden var to personers kritik, der 

kom ud af ”det blå”. Mødet fastholdt grundlagspapiret og klargjorde grundlaget 

for at være med i netværket (ikke enkeltpersoner, men grupper; klart mandat 

ved deltagelse/beslutninger på møder). 

 

Deltagelse i møde den 17/1 om den fremtidige anvendelse af Pier 3. Mange gode 

ideer om mulighed for skole, idræt, grønne pladser mv., men kommunen har 

endnu ikke lagt noget konkret frem. Der er en frygt for, at der også her skal 

tjenes penge på anvendelsen af grunden. 

 

Deltagelse i et møde arrangeret af Midtbyens Fællesråd for beboerne på 

Skovvejen. Stort fokus på broen mellem Skovvejen og Fiskerivej, men ikke nye 

initiativer til aktivitet. 

 

11.  Planstrategi 2023 

Punktet blev udskudt, til grundlaget for borgerdeltagelse i høringen var klarlagt, 

jf. punkt 10 under Midtbyforum. 

 

12. Eventuelt 

Intet behandlet. 

 


